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علی ربیعی:

برجام یعنی حدفاصل امید به آینده 
فریدون جیرانی، فیلمساز و کارشناس سینما در برنامه 
»سینما 25« روبه روی علی ربیعی، سخنگو و وزیر کار دولت 
سابق با دامنه وسیعی از مشاغل سیاسی و پیشینه تدریس در 
دانشگاه نشست تا در کنار هم روایتی تازه از سینما، سیاست، 

جامعه و فرهنگ ایرانی ارائه کنند.
 آقای ربیعی، من بچه مشهد هستم. وقتی از اواخر 
سال 51 از مشهد به تهران آمدم و در مدرسه عالی 
اقتصاد قزوین قبول شدم، خسرو گلسرخی و تعدادی 
دیگر دستگیر شده بودند و آن شعر سرود »پیوستن« 
درآمده بود که »باید جوادیه بر پل بنا شود« که پل یعنی 
بازوان ما. من آن سرود را در آن زمان نخوانده بودم ولی 
آن زمان در دانشگاه، محل جوادیه مشخص ترین محله 
جنوب تهران به حساب می  آمد، در حالی که نازی آباد 
و دروازه غار بود، نمی دانم چرا در آن زمان به جوادیه 
مهم ترین محله جنوبی تهران گفته می شد و به آن 
توجه می شد. آن زمان نفهمیدم بعدها مطالعه موردی 
نکردم، شما در آن محله متولد شده اید، شاید شما 

تحلیلی از آن محله و زندگی خودتان به ما ارائه دهید.
آن زمان هنوز به اصلاحات ارضی نرسیده ایم، ما با 
مدرنیزاسیون دور اول رضاشاهی روبه رو هستیم که راه آهن 
ساخته می شود. جوادیه زاییده راه آهن است. شما راه آهن 
را نقطه ای انتخاب کنید، از سمت غرب و سمت شرق 
حاشیه نشینی اولیه تهران شکل می گیرد. از سمت شرق به 
شوش و افسریه می رسیم. از سمت غرب اولین نقطه جوادیه 
است. ما پشت خط راه آهن زندگی می کردیم. پدر من هم در 

راه آهن کار می کرد.
 کارمند راه آهن بود یا لکوموتیوران؟

پدر من هم در انبار کار می کرد و هم مامور قطار بود. کارگر 
راه آهن بود.

 سوزنبان بود؟
سوزنبان شغل دیگری است، کارگر انبار بود، داخل کوپه ها 
را تمیز می کردند. برای اینکه پولی به آنها اضافه بدهند ماهی 
چند سفر به آنها می دادند. به هر حال من روی ریل بازی 

می کردم و می دویدم.
  شما بچه بزرگ خانواده هستید؟

خیر، من دومی هستم، ما دو تا برادر هستیم. من همیشه 
فکر می کردم پدر و مادرم چقدر حساب شده برای فرزندآوری 
رفتار کردند، اما بعد فهمیدم ۹تا بچه قبل از ما فوت کرده اند. 
]می خندد[ ولی در پاسخ به شما باید بگویم وقتی راه آهن شکل 
می گیرد، به دنبال آن سیلو شکل می گیرد. انبار نفت هم در 
همان قسمت قرار می گیرد. دخانیات در مسیر رو به بالاتر قرار 
می گیرد، رو به پایین تر که نگاه می کنیم، چیت سازی ها شکل 
می گیرند. کارخانه های روغن نباتی برای خوراک مردم شکل 
می گیرد. به مقوله راه آهن حتی در فیلم های بزرگ آمریکایی 
پرداخته شده است، اما در ایران نمونه خاصی نداریم. خدا 
رحمت کند رسول ملاقلی پور که هم  مدرسه ای بودیم در هر 

فیلمش یک صحنه ای از راه آهن بود. 
  خانواده شما مذهبی بود؟ اجازه می دادند به سینما 

بروید؟
پدرم نمی گذاشت سینما بروم. بیشتر قهوه خانه می رفتم، 
یادم است سریال فراری که دیوید جانسن نقش دکتر ریچارد 
کمبل را بازی می کرد که مرد یک دستی بود...  در دوره 
اصلاحات اعتراض می کردند که چرا فیلم تان فیلم هندی شده. 
در این دوره این اعتراض را هم کسی نمی کرد. همه فیلم ها 
برگشته بود. آدم های برجسته فیلمسازی را کنار گذاشتند یا 
کمتر فیلم می ساختند. رسیدیم به اواخر دهه های هشتاد و 
۹۰. در این دوره فیلم های تاریخی- سیاسی نظیر فیلم های 
کمال تبریزی را داریم. مثل »امکان مینا«. کمال را دوست 
دارم و بیشتر کارهایش را دیده ام. »سیانور« هم بود. »ابد و یک 
روز« و »ایستاده در غبار« محصول این دوره است و فیلمی که 
من خیلی دوستش دارم »رد خون« محصول این دوره است 
که تا سال ۹۷ دوره امید هستند. به تعبیری رسا بگویم که 
خیلی متاسفم عده ای کوتاه بینانه می گفتند برجام بشکه نفت 
است. برجام نه کاغذپاره بود و نه بشکه نفت. برجام یعنی حد 
فاصل امید به آینده. امید به تحول و سرمایه گذاری، امید به 
توریسم. برجام مفهوم بشکه نفت و بوی نفت نمی دهد. کاملا 

حق با شماست، نه در فیلم که بخشی از وقایع 
خیابانی سال ۱۴۰۱ ناشی از ناامیدی بعد از 

برجام و انتخابات ۱۴۰۰ بود.
 آینده سینما را چگونه می بینی؟

دوست ندارم چالش کنم. دوست 
دارم سازنده صحبت کنم ولی من 
یک بار راجع به »گاندو« نظر دادم، 
بالاخره دانش آموخته مطالعات 
فرهنگی بودم و تاریخ تحولات 

درس داده ام. 
سینما هم درس داده ام، حق 
داشتم برای کاری اظهارنظر 
کنم. آقای فراستی چیز پرتی به 

ما گفت، تهیه کننده به ما حمله 
کرد. 

آرمان ملی - مطهره شفیعی: آیا فسادهای اقتصادی 
بزرگ در کشور حاصل عملکرد یک فرد است؟ به طور حتم 
پاسخ منفی است و در لایه های مختلف این فسادها می توان به 
نام های شناخته شده ای رسید که هر کدام پلی برای تسهیل 
در رخ دادن فساد هستند. یکی از پرونده های قطور به نام 
»طبری« است. پرونده طبری یکی از پرونده های جنجالی 
در آغاز ریاست سیدابراهیم رئیسی در قوه قضائیه بود. رئیسی 
۱۶ اسفند ۹۷ به عنوان رئیس دستگاه قضا، سکان را در دست 
گرفت و ۷ روز پس از آن اکبر طبری را برکنار کرد. یکسال بعد 
جلسات دادگاه اکبر طبری آغاز شد و در نهایت به صدور حکم 
محکومیت منجر شد. جلسات دادگاه اکبر طبری در طول سال 
۹۹ از سوی رسانه ها و افکار عمومی با حساسیت زیادی دنبال 
می شد، تا آنجا که برخی سخنان او خطاب به قاضی پرونده تا 
مدت ها خبرساز باقی ماند. برای مثال این ادعا که: »دوستان 
خوبی دارد و اگر بخواهد دوستانش لواسان را هم به نامش 
می زنند.« حالا آزادی طبری، آن  هم با وثیقه ۳۰۰ میلیاردی و 
نقش مصطفی نیازآذری )مجرم متواری همین پرونده به کانادا( 
در تامین این وثیقه، حساسیت برانگیز شده است. با بالاگرفتن 
اعتراض ها به آزادی اکبر طبری، قوه قضائیه در اطلاعیه ای 
نوشت: »محکوم علیه اکبر اتباعی طبری، دارای عناوین اتهامی 
متعدد بوده که در بعضی از عناوین به ویژه ارتکاب بزه اعمال 
نفوذ به ۴5 ماه حبس محکوم شده که این مدت حبس نام برده 
با گذراندن دوران محکومیت به صورت کامل خاتمه یافته است. 
طبری همچنین جریمه های نقدی را که به آن محکوم شده بود 
پرداخت کرده است. نام برده بعد از تحمل ۴5 ماه حبس، اکنون 
پس از تودیع وثیقه ۳۰۰ میلیارد تومانی و بر اساس تصمیم 
مرجع قضائی از زندان خارج شده تا نتیجه نهایی پرونده وی 
در دیوان عالی کشور مشخص شود.« نکته جالب به ادعاهای 
وکیل سابق طبری باز می گردد. محمدعلی داداشی گفته است 
که او در این مدت آزادی همچنان به روال سابق کار می کند. 

محمدعلی داداشی، وکیل سابق اکبر طبری، در یادداشتی که 
در انصاف نیوز منتشر شده است، بر این موضوع تأکید دارد که 

زمان آزادی طبری مهرماه سال پیش است. 

   رعیت 
در پرونده طبری نام حسن میرکاظمی هم مطرح می شد 
که ملقب به »حسن رعیت« است. در گزارشی که وب سایت 
بازتاب در آبان ۱۳۹۱ منتشر کرد، خبر داد که »حسن رعیت« 
ده ها میلیارد تومان بدهی به بانک کشاورزی دارد و بدهی های 
معوقه  یکی از شرکت های او به بانک کشاورزی 22 میلیارد 
تومان است و کمتر کسی گمان می کرد که او در میان یکی از 
بزرگ ترین بدهکاران بانکی ایران باشد. در گزارشی که باشگاه 
خبرنگاران جوان از جلسه سوم دادگاه منتشر کرده، آمده است 
که او »۴۴ شرکت  صوری را به نام افراد بی بضاعت« به ثبت 
رسانده و هر کدام از این شرکت ها توانسته اند وام های هنگفتی 
از سیستم بانکی اخذ کنند. علاوه بر همه  اینها، حسن رعیت ۱۱ 
میلیون یورو از اعتبارات بانک مسکن را به بانک خصوصی بابک 
زنجانی در مالزی منتقل کرد و از محل اعتبارات صندوق توسعه  
ملی، ملکی سه هزار متری در منطقه زعفرانیه برای همسرش 

خریداری کرد. 
حسن رعیت در تابستان ۱۳۹۸ و در اوج بازداشت ها ی مرتبط 
با پرونده  اکبر طبری، مسئول اجرایی حوزه ریاست دستگاه 
قضائی در زمان صادق لاریجانی، بازداشت شد. به نوشته  روزنامه  
اعتماد، »روز اولی که بابک زنجانی دستگیر شد، به بازجو شماره 
رعیت را داد تا به واسطه نفوذ و رابطه اش مشکل رفع شود« که 
خبر از ارتباط نزدیک حسن رعیت با اکبر طبری دارد. با توجه 
به متن کیفرخواست، پرونده و گزارش های منتشر شده، به نظر 
می رسد که حسن رعیت حلقه  بزرگی از نزدیکان را گرد خود 
تشکیل داده بود؛ از تاجرانی چون بابک زنجانی و مقامات قضائی 

از قبیل سعید مرتضوی و اکبر طبری. 

   مرتضوی کجاست؟
یک نام معروف در این پرونده سبب توجه توجهات شد. سعید 
مرتضوی همان قاضی معروف سالیان دور اکنون کجاست؟ سعید 
مرتضوی پس از عزل از قضاوت، رئیس سازمان تامین اجتماعی 
دولت احمدی نژاد شد اما بهمن ماه ۱۳۹۱، خبر بازداشت و انتقال 
او به زندان اوین منتشر شد. مدتی بعد اعلام شد که بازداشت 
مرتضوی در ارتباط با پرونده کهریزک بوده است. پس از آن بود 
که تحقیق و تفحص از سازمان تامین اجتماعی در دولت دوم 
احمدی نژاد با جدیت بیشتری دنبال شد و متن کامل گزارش 
تحقیق و تفحص از سازمان تامین اجتماعی میانه  آذرماه ۱۳۹2 
منتشر شد. در این گزارش موارد متعددی از فساد مالی، اختلاس 
و عدم شفافیت در معاملات دوران صدرات سعید مرتضوی بر 
سازمان تامین اجتماعی فاش شده است که عبارتند از معاملات 
غیرقانونی با بابک زنجانی تا پرداختن رشوه به مقامات نظام و حیف 
و میل اموال عمومی. دوران ریاست مرتضوی بر سازمان تامین 
اجتماعی اما جنجال بزرگ تری را نیز درپی داشت؛ تفاهم نامه 
میان این سازمان و شرکت هُلدینگ سورینت قشم، متعلق به 
بابک زنجانی، اعتراض گسترده ای را میان برخی مقامات دولتی و 

مجلس برانگیخت. 

   مرتضوی دوست طبری است؟
اکنون این سوال مطرح است که سعید مرتضوی کجاست و آیا 
او نقشی در پرونده طبری دارد؟ برای پاسخ به این سوال لازم است 
به چرخه تولید فساد توجه شود که رعیت از نزدیکان طبری در آن 
حضور داشت. در زنجیره بعدی مشاهده می شود که مرتضوی هم 
با رعیت رابطه خوبی داشته است. خرداد ۱۴۰۰ حسن میرکاظمی 
معروف به حسن رعیت در جلسه دادگاه درباره ارتباط خود با اکبر 
طبری گفت: »طبری رفیق ۱۸ ساله من است.« همین ارتباطات 
سبب ایجاد این سوال می شود که مرتضوی اکنون کجاست و آیا 

رفاقت او با دوست نزدیک طبری ادامه دارد یا خیر؟
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گپ

جبهه پایداری درصداوسیما 
انتقاد از صداوسیما افزایش یافته و اصولگرایان در صف 
نخست این انتقادات هستند. یک فعال سیاسی اصولگرا، با 
اشاره به انتقادات وارده به عملکرد صدا و سیما در مدیریت 
جدید از سوی اصولگرایان گفت: کاش صدا و سیما دست 
اصولگرایان بیفتد. در واقع بخش افراطی و تندروی جریان 
اصولگرایی که شامل جبهه پایداری و امثالهم می شود در صدا 
و سیما حکمرانی می کنند. محمد مهاجری گفت: قضیه از 
این قرار است که بعد از حضور جبلی در صدا و سیما عملا این 
سازمان در اختیار این جریان قرار گرفته و طبیعی است که 
در انتخابات فضای این رسانه را به سمتی پیش ببرند که تنها 

این جریان موفق شود.

کوتــاه

گزارش

آرمان ملی- حمید شجاعی: موفقیت 
دولت ها به عناصر گوناگونی بستگی دارد که اغلب 
افراد تاثیر پررنگ عملکرد اقتصادی را در موفقیت 
آن دولت به عنوان امر مهم تر در نظر می گیرند، اما 
این بدان معنا نیست که سایر عناصر، متغیرها و 
حوزه ها تاثیر مستقیمی بر مساله موفقیت های 
عملکردی نداشته یا ندارند. لذا قدر مسلم یکی از 
مهم ترین حوزه ها در این خصوص حوزه سیاست 
خارجی است که دولت ها با عملکرد مطلوب در آن 
می توانند نه تنها ارتباطات بین المللی را گسترش 
داده و نفع آن را به ملت و کشور برسانند بلکه 
مواهب و ثمرات اقتصادی زیادی را برای کشور 
به ارمغان بیاورند. از همین رو حضور در معاهدات، 
پیمان ها، توافقات و همکاری های منطقه ای و 
بین المللی بسیار می تواند سازنده و موثر باشد. 
برنامه جامع اقدام مشترک یا به اختصار همان 
»برجام« یکی از توافقات بین المللی موفقی 
بود که ایران با ۴ کشور غربی به اضافه چین و 
روسیه منعقد کرد و توانست در مدت محدودی 
که این توافق با چالش و مشکل روبه رو نبود از 
ثمرات اقتصادی و روابط مثبت بین المللی با 
کشورهای عضو بهره ببرد. هر چند که با خروج 
آمریکا از برجام و وضع تحریم های شدید برای 
ایران باعث شد تا نگاه ها به برجام به عنوان یک 
توافق ثمربخش و مفید بعضا تغییر کند. گرچه 
هنوز هم بسیاری بر این باورند که اگر برجام احیا 
گردد و آمریکا نیز طی مذاکرات و توافقاتی با ایران 
تحریم ها را بردارد برجام هنوز همان کارکرد مفید 
و سابق خود را خواهد داشت. از طرفی پس از 
چالش های پیش روی برجام ایران به سمت سایر 
پیمان ها و معاهدات بین المللی رفت که یکی از 
مهم ترین آنها سازمان همکاری های شانگهای 
بود. البته ایران سال ها پیش نیز درخواست خود 
را برای پیوستن به این سازمان داده بود که صرفا 
به عنوان عضو ناظر پذیرفته شد. اما روند عضویت 
ایران به این سازمان از موقت تا رسمی را می توان 
حدفاصل دولت های دوازدهم حسن روحانی 
و سیزدهم سیدابراهیم رئیسی در نظر گرفت و 
نمی توان گفت که صفر تا صد قضیه در یک دولت 
رقم خورده است. لذا به نظر می رسد اینگونه 
توافقات یا معاهدات بین المللی را باید با نگاهی 

کلان و ملی نگریست. در جامعه بین المللی 
نیز نمی گویند دولت روحانی یا دولت رئیسی 
و همه مسائل پیرامون کشورمان را با نام ایران 

می شناسند یا خطاب می کنند. 

   شخصی سازی شانگهای
روز گذشته بود که دبیر شورای اطلاع رسانی 
دولت در رویکردی عجیب گفته است: هیچ 
پیشرفتی در پذیرش عضویت ایران در سازمان 
همکاری شانگهای تا قبل از انتخابات ۱۴۰۰ 
رخ نداده بود و در پیغام های واصله، انتخاب آقای 
رئیسی علت پذیرش عضویت اصلی بیان شد. 
احسان صالحی در حساب کاربری خود در توئیتر 
نوشت: »دو سال قبل چند روز پس از انتخابات 
۱۴۰۰، اعضای مهم شانگهای پیغام دادند که 
در اجلاس آتی، مخالفت سابقشان با عضویت 
ایران در این سازمان را کنار می گذارند تا پس از 
۱۶ سال، ایران از عضو ناظر به عضو اصلی تبدیل 
شود. دولت قبل در سال ۹۴ برای تبدیل عضویت 
اقدام کرده بود که با مخالفت برخی اعضای اصلی 
راه به جایی نبرد. برخلاف ادعای مقام سابق 
وزارت امور خارجه، هیچ پیشرفتی در پذیرش 
عضویت ایران تا قبل از انتخابات ۱۴۰۰ رخ نداده 
بود و صراحتا در پیغام های واصله، انتخاب آقای 
رئیسی به عنوان علت پذیرش عضویت اصلی بیان 
شد. بازیابی نقش و تأثیر ایران در سازمان های 
منطقه ای و بین المللی از سیاست های ثابت 
دولت در این دو سال است. پیگیری عضویت 
در گروه بریکس که تکیه اصلی آن در حوزه 

همکاری های اقتصادی و تبادلات مالی است با 
همین رویکرد و به صورت جدی در حال انجام 
است. این در حالی است که بنا به گواه خود 
مسئولان وزارت خارجه روند حضور ایران به 
عنوان عضو رسمی و دائم در دولت روحانی تا 
جای مشخصی پیش رفت و اتفاقا پیشرفت زیادی 
هم داشت و در دولت رئیسی صرفا روند اجرایی 
و عملیاتی به خود گرفت. با این حال اینکه برخی 
جریانات یا افرادی در دولت مستقر تلاش دارند 
که برخی موفقیت ها را شخصی سازی کنند نه 
تنها چندان قابل توجیه نیست بلکه بسیار هم 
قابل تامل است. چه اینکه اساسا در حوزه سیاست 
خارجی همه امور در چارچوب حاکمیت مستقر 
پیگیری می شود نه دولت و یا جناح خاص. در 
مورد شانگهای نیز ضمن اینکه نباید زحمات 
دولت سیزدهم را نادیده گرفت، اما باید به این 
مساله نیز اشاره داشت که اگر تلاش های دولت 
دوازدهم نبود شاید امروز این عضویت رسمی 
ایران در سازمان همکاری های شانگهای شکل 
نمی گرفت. چه اینکه ماه گذشته نیز محمدجواد 
ظریف، وزیر امور خارجه پیشین در کلاب هاوس 
در خصوص پیمان شانگهای گفت: »تاجیکستان 
مخالف عضویت ایران در این پیمان بود که در 
اردیبهشت ۱۴۰۰ نظر این کشور جلب شد و 
نامه عضویت ایران صادر شد ولی اولین جلسه 
رسمی پیمان شانگهای در شهریور بود که در این 
جلسه موضوع را اعلام کردند این واقعیت است. 
وی افزود: می خواهید دستاوردسازی کنید، 
بکنید، نوش جان، اما خودتان باورتان نشود!« 

حال اینکه مردان دولت سیزدهم چرا به جای 
اینکه تاثیرات عملی و اقتصادی ناشی از عضویت 
در شانگهای را بگویند صرفا نقش سیدابراهیم 
رئیسی را در پذیرفته شدن ایران پررنگ می کنند 

جای سوال دارد. 

   درخواست عضویت با روحانی؛ 
عضویت و اجرا با رئیسی

یک کارشناس مسائل بین الملل در خصوص 
پیمان شانگهای و اینکه برخی آن را به نام دولت 
سیزدهم می زنند، اظهار داشت: از زمان دولت 
آقای روحانی درخواست عضویت در شانگهای 
و گروه بریکس مطرح شد. شانگهایی که ۴۰ 
درصد جمعیت دنیا را در خود جای داده و گروه 
بریکس که 2۴ درصد حوزه پولی خارج از یورو و 
دلار را شکل داده است. حشمت ا... فلاحت پیشه 
به»آرمان ملی« گفت: وقتی کشوری در یک 
پیمان منطقه ای بخواهد عضو شود طبیعتا باید 
شرایط آن پیمان را بداند. یک حالت عضویت 
ناظر شکل می گیرد تا آن کشور بتواند ساز 
وکارهای خود را در راستای اهداف آن پیمان 
شکل دهد. لذا درخواست عضویت در زمان دولت 
آقای روحانی و تکمیل پروسه و روند عضویت 
در زمان دولت آقای رئیسی شکل گرفت. وی 
افزود: عضویت در پیمان شانگهای یک پیمان 
فرادولتی در ایران بود که دولت ها موظف بودند 
شرایط حضور در این پیمان را فراهم کنند. 
کما اینکه عضویت در گروه بریکس هم یک 
دستورالعمل فرادولتی است. رئیس کمیسیون 
امنیت ملی مجلس دهم بیان کرد: این موضوع 
نباید به یک بحث جناحی تبدیل شود. توسعه 
در داخل و تنش زدایی در خارج دو راهکار اصلی 
برای مدیریت سیاسی کشور است که باید از آن 
استقبال کرد. وی تصریح کرد: از موضوع حضور 
در شانگهای نیز باید استقبال کرد و دولت کنونی 
جای دستاورد سازی به دنبال استفاده از این 
دستاوردها باشد. دولت به جای اینکه این موضوع 
را به یک بحثی تحت عنوان کارنامه دولت قبل یا 
خود باشد سعی کند منافع آن نصیب ملت باشد 
مشخص است که آغاز این حضور با دولت روحانی 

و پایانش با دولت رئیسی بوده است. 

توئیت مسمومیت دختران کار دست 
فعال سیاسی داد

محکومیت صادق زیباکلام 
به یک سال حبس 

اسفند سال گذشته رسانه ها از صدور 
کیفرخواست صادق زیباکلام و آذرمنصوری 
خبر داده بودند. این خبر را  علی صالحی، 
 دادستان تهران اعلام کرده و گفته بود: 
»در خصوص توئیت های زیباکلام و منصوری 
درباره بدحالی دختران دبیرستانی که 
توسط این دادستانی اعلام جرم شده بود، 
نامبردگان به دادسرا احضار شدند. ضمن 
انجام تحقیقات قضائی و اخذ دفاع و آخرین 
دفاع متهمان، قرار جلب به دادرسی صادر 
شده است.« دیروز استاد دانشگاه تهران به 
دلیل تشویش اذهان عمومی به یک سال 
حبس محکوم شد. صادق زیباکلام، استاد 
دانشگاه و تحلیلگر مسائل سیاسی روز 
گذشته نوشت: در اسفندماه سال گذشته و 
اوج حملات شیمیایی به  مدارس دخترانه، 
توئیتی زدم که دادستان محترم تهران  
آن توئیت را مصداق »نشر اکاذیب به قصد 
تشویش اذهان عمومی« دانسته و علیه ام 
اعلام جرم می نمایند. بعد از طی مراحل 
بازپرسی و صدور کیفرخواست در اسفندماه، 
سرانجام در ششم تیرماه، شعبه ۱۰5۷ 
دادگاه کیفری مجتمع قضائی کارکنان 
دولت، به  ریاست دادرس و قاضی محترم، 
نماینده  و  جناب »مسعود محمدزاده« 
دادستان تشکیل گردید. من در حدود 
یک ساعتی از اتهاماتم دفاع نمودم، اما در 
پایان دادرسی، قاضی محترم دفاعیاتم را 
وارد ندانسته و اتهامات دادستان مبنی بر 
»داشتن سوءنیت به منظور تبلیغ علیه نظام و 
نشر اکاذیب به قصد تشویش اذهان عمومی« 
را وارد دانسته و من را به یک سال حبس 
محکوم  کردند. اساس دفاعیاتم، چه در 
مراحل بازپرسی و چه در دادگاه، بر روی سه 
محور بود. -۱  اگرچه بعدها به  ما نسبت داده 
شد که سال 5۷ برای آب و برق مجانی قیام 
کرده بودیم، اما انبوه اسناد و مدارک بیانگر آن 
هستند که با همه وجود تصور می کردیم که 
نظامی را که جایگزین نظام پهلوی خواهیم 
نمود، برتر از سوسیالیسم شرق و اومانیسم 
غرب و فخر عالم بشریت خواهد بود.-2  من 
نوشته ام »عده ای« آن اقدام را انجام داده اند. 
عده ای به  مدارس حمله می کرده اند. چرا 
دادستان و دادگاه محترم »عده ای« را معادل 
نظام گرفته اند؟ -۳  از قاضی محترم دادگاه 
پرسیدم که دادستان بزرگوار تهران چگونه 
یقین پیدا کرده اند که توئیت بنده باعث 
»تشویش و نگرانی اذهان عمومی شده«؟ 
دادستان محترم بر چه اساسی و چگونه 
»تشویش و نگرانی مردم« را تشخیص 
داده و آن را اندازه گیری کرده اند؟ -۴  اگر 
مکتوبات بنده، آنگونه که قاضی محترم در 
رأی صادره مرقوم فرموده اند، باعث تضعیف 
نظام می شود، چرا براندازان این همه من را 
مورد هتاکی، فحاشی و لعن و نفرین قرار 
می دهند؟ عجالتا به رأی صادره اعتراض 

نموده ام.

 سرلشکر سلامی از پوستر 
»جام رسانه امید« رونمایی کرد

پوستر »جام رسانه امید« صبح دیروز به 
مناسبت روز قلم با حضور سرلشکر حسین 
سلامی، فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی، سردار غلامرضا سلیمانی، رئیس 
از  جمعی  و  مستضعفین  بسیج  سازمان 
مرتضی  رونمایی شد.  لشکری  مسئولان 
کارآموزیان، مسئول سازمان بسیج رسانه 
در حاشیه این مراسم اظهار کرد: یکی از 
رهنمودهای مقام معظم رهبری برای مقابله با 
جنگ رسانه ای دشمن انتشار اخبار امیدآفرین 
است که این امر در راستای جهاد تبیین محقق 
می شود. وی بیان کرد: سازمان بسیج رسانه در 
راستای تحقق منویات رسانه به سمت ایجاد 
بستری برای انتشار حداکثری اخبار امیدآفرین 
در جامعه است و بر این مبنا جام رسانه امید 
را برگزار خواهد کرد. مسئول سازمان بسیج 
رسانه تصریح کرد: برگزاری این جام به این 
معنی نیست که خبرنگاران روحیه مطالبه گری 
خود را کنار بگذارند و مشکلات جامعه را 
نبینند، بلکه در مقابل سیاه نمایی ها رسانه های 
معاند حرکت رو به رشد و پیشرفت های 
کشور را به صورت واقعی به نمایش بگذارد. 
وی خاطرنشان کرد: »جام رسانه امید« با 
حضور رسانه های کشور و فعالان فضای 
مجازی  ابتدا در شهرستان ها برگزار می شود 
و شرکت کنندگان در یک رقابت 2۴ ساعته به 
فعالیت و مسابقه می پردازند و منتخبان آنها به 
مرحله استانی و سپس به مرحله کشوری وارد 
می شوند و مرحله نهایی آن در تهران برگزار 
خواهد شد. کارآموزیان با بیان اینکه این جام با 
رویکرد دیدن پیشرفت های جمهوری اسلامی 
ایران و در قالب تیمی یا انفرادی برگزار خواهد 
شد، متذکر شد: شرکت کنندگان در این 
جام به تولید محتوا می پردازند و کسانی که 
بیشترین بازدید، بیشترین واکنش مردمی و 
یا بیشترین تحلیل احساسی مثبت را بر اساس 
نگاه امیدآفرینی داشته باشند انتخاب و به 

مراحل بعدی راه پیدا خواهند کرد.

بررسی مواجهه دولت با پیمان منطقه ای شانگهای

شانگهای نیامده مصادره شد
دبیر اطلاع رسانی دولت:  پذیرش عضویت ایران در شانگهای به دلیل انتخاب رئیسی به عنوان رئیس جمهور بود
  حشمت ا... فلاحت پیشه در گفت و گو با »آرمان ملی«: دولت  جای دستاورد سازی سعی کند منافع آن نصیب ملت شود

بازخوانی اقدامات حلقه محکومان اقتصادی

مرتضوی با طبری رابطه داشت؟مرتضوی با طبری رابطه داشت؟


